

## المؤشرات العامة

### أولاً - تقدير أعداد الماشية:

- ١- بلغت أعداد رؤوس الماشية والحيوانات (أبقار- جاموس- أغنام- ماعز- جمال) ١٨,٢ مليون رأس عام ٢٠١٥ مقابل ١٨,٦ مليون رأس عام ٢٠١٤ بنسبة انخفاض قدرها ١,7٪.
- حدث انخفاض فى إجمالي أعداد الأبقار والجاموس بنسبة ١,٥٪، حدث انخفاض فى إجمالي رؤوس الأغنام والماعز والجمال بنسبة ١,٩٪ عن عام ٢٠١٤.

### ثانياً - رؤوس الماشية المؤمن عليها:

- بلغت أعداد رؤوس الماشية والحيوانات المؤمن عليها ١,٢ مليون رأس عام ٢٠١٥ مقابل ١,١ مليون رأس عام ٢٠١٤ بنسبة زيادة قدرها 2,8٪.

### ثالثاً - إنتاج الماشية:

- ١- بلغت أعداد رؤوس الماشية والحيوانات المذبوحة 7,4 مليون رأس عام ٢٠١٥ مقابل ٧,٥ مليون رأس عام ٢٠١٤ بنسبة انخفاض قدرها ١,2٪. وبلغت نسبة الأبقار 18,2٪، الجاموس 15,9٪، الأغنام والماعز 65,1٪، الجمال 0,5٪ وبلغت نسبة الرؤوس التي تم ذبحها بالمجازر الحكومية 24,6٪ من إجمالي الماشية المذبوحة.
- ٢- بلغت كمية اللحوم الناتجة من المذبوحات ٩٧٥ ألف طن عام ٢٠١٥ مقابل ٩٤١ ألف طن عام ٢٠١٤ بنسبة زيادة قدرها 3,6٪. وبلغت نسبة لحوم الأبقار 44,1٪، لحوم الجاموس 41,7٪، الأغنام والماعز 12,9٪ من إجمالي اللحوم الناتجة من المذبوحات.
- ٣- بلغت كمية الألبان الناتجة من الماشية والحيوانات 5123 الف طن عام ٢٠١٥ مقابل ٥٤76 الف طن عام ٢٠١٤ بنسبة انخفاض قدرها 6,4٪.

### رابعاً - لحوم الطيور والدواجن:

- بلغت كمية لحوم الطيور والدواجن 1,293 مليون طن (وزن قاسم) عام ٢٠١٥ مقابل 1,287 مليون طن (وزن قاسم) عام ٢٠١٤ بنسبة زيادة قدرها 0,5٪.

### خامساً - كمية البيض:

- بلغ المحصول السنوى من البيض 10,4 مليار بيضة عام ٢٠١٥ مقابل ٩,٣ مليار بيضة عام ٢٠١٤ بنسبة زيادة قدرها 11,7٪.

### سادساً - الإنتاج الحشرى:

- ١- بلغ إنتاج العسل 4949 طن عام ٢٠١٥ مقابل ٥٤٤٣ طن عام ٢٠١٤ بنسبة انخفاض قدرها 9,1٪.
- 2- بلغ إنتاج الحرير 808 كيلو جرام عام ٢٠١٥ مقابل ٢٤٥ كيلو جرام عام ٢٠١٤ بنسبة زيادة قدرها 229,8٪.

## **General indicators**

### **First - Determination of the number of cattle:**

1-The amount to numbers of livestock and animals (Cows - Buffalo - sheep - goats - Camel) by about 18.2 Million head in 2015, 18.6 million head In 2014, a drop of 1.7%

- A drop in the total number of cows and buffaloes by 1.5%, there drop was about in the total sheep and goats and camels 1.9% from 2014.

### **Second - livestock insured:**

- Numbers of livestock and animals insured amounted to about 1.2 million head in 2015 compared to 1.1 million head in 2014, increased of 2.8%.

### **Third - cattle production:**

1- Number of cattle and animals slaughtered amount to 7.4 million head in 2015 compared to 7.5 million head in 2014 a drop of 1.2% and reached the proportion of, cows 18.2%, 15.9% buffalo, sheep and goats, 65.1%, 0.5% and camels reached the percentage of heads of government have been slaughtered Holocausts 24.6% of the total cattle slaughtered.

2- The amount to of the resulting meat slaughtered 975 thousand tons in 2015 compared with 941 thousand tons in 2014, an increase 3.6%. And it amounted to meat ratio cows 44.1%, 41.8% buffalo meat, sheep and goats 12.9% of the total resulting from slaughtered meat.

3- The quantity of milk produced by cattle and animals 5123 thousand tons in 2015 compared with amount to 5476 thousand tons in 2014, a drop of 6.4%

### **Fourth - meat birds and poultry:**

It amount to the amount of poultry meat and poultry 1.293 million tons (weight-based) in 2015 compared with 1.287 million tons (weight-based) in 2014 an increase 0.5%.

### **Fifth - the amount of eggs:**

amount to annual yield of a whit 10.4 billion eggs in 2015 9.3 billion eggs in 2014, an increase of 11.7%.

### **Sixth - Military Production:**

1. Honey production reached 4949 tons in 2015 compared to 5443 tons in 2014, an increase of 9.1%.
2. Silk production reached 808 kg in 2015 compared to 245 kg in 2014, a decline of 229.8%.